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P R O T O K Ó Ł    Nr XXIX.2018

z nadzwyczajnej XXIX sesji Rady Gminy Szudziałowo
odbytej w dniu 22 czerwca  2018 roku.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Rozpoczęła się
o godz. 12 00 , a zakończyła o godz. 1300

Na  stan  15  Radnych  w  sesji  uczestniczyło  13,  zgodnie  z  załączoną  listą
obecności.
 

Obecni:

1. Borowik Daniel

2. Bułatewicz Wojciech

3. Charytoniuk Ewa

4. Fiłonowicz Mariusz

5. Ignatowicz Ryszard

6. Łapiński Mariusz 

7. Miakisz Jolanta

8. Kędyś Elżbieta Irena

9. Olchowik Leszek

10.Oleksza Sławomir

11.Onoszko Michał Antoni

12.Stasiewicz Jerzy Zbigniew

13.Worobiej Wiesław

Nieobecni usprawiedliwieni:

1. Baranowski Krzysztof

2. Olchowik  Danuta
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Uczestniczyli:

Pan Tadeusz Tokarewicz - Wójt Gminy

Pani Aneta Maliszewska - Sekretarz Gminy

Pani Anna Czeremcha - Skarbnik Gminy

Sesję prowadziła Pani Elżbieta Irena Kędyś – Przewodnicząca Rady Gminy
Szudziałowo.

Po  dokonaniu  otwarcia  i  przywitaniu  przybyłych  przedstawiła  projekt
porządku.

Porządek  został  przyjęty  12  głosami,  bez  głosów  przeciwnych  i  bez
wstrzymujących się.

(Podczas  przyjmowania  porządku  nie  był  obecny  na  sali  Radny  Ryszard
Ignatowicz).

Porządek:

1. Otwarcie.
2. Ustalenie porządku.
3. Nawiązanie współpracy z samorządami Litwy i przystąpienie do realizacji

projektu w ramach Programu INTERREG.
4. Nawiązanie współpracy z samorządami Rosji.
5. Wolne wnioski.
6. Odpowiedź na wolne wnioski.
7. Zamknięcie obrad.

Ad.1.

Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.2.
Jak wyżej w niniejszym protokole.

Ad.3.

Materiały będące przedmiotem obrad były w posiadaniu Radnych. 
(Kopie materiałów w załączeniu). 
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Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy stwierdził między innymi:

 Pojawiła  się  możliwość  współpracy  z  samorządami  Litwy  w  ramach
Programu  INTERREG.  Do  tego  Programu   przystępuje  Gmina  Puńsk,
posiadająca  doświadczenie  w  zakresie  opracowywania  wniosków
i współpracy z samorządami Litwy.

 By nawiązać współpracę konieczna jest zgoda Rady Gminy. Taki projekt jest
przedstawiony na obecną sesję.

 Termin  składania  wniosków  do  programu  mija  28  czerwca.  Dlatego
wnosiłem o zwołanie sesji nadzwyczajnej.

Głos zabrali:

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Kwota na zadanie jest wysoka. Czy musimy ją zabezpieczyć?

Pani Aneta Maliszewska  - Sekretarz Gminy
 W ramach  wniosku  zakłada  się  pozyskanie  tej  kwoty,  przy  czym  wkład

gminy wyniesie  217.800 zł.  Kwota wkładu będzie  ostatecznie  zależała  od
aktualnego kursu EURO.

 W ramach programu będą jeszcze szkolenia strażaków.

Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy
 Ze  Straży  Pożarnej  była  oferta  zakupu  samochodu  jednak  bez  jego

wyposażenia.
 Biorący udział w projekcie podchodzą uczciwie do zagadnienia.

Innych uwag nie było i przystąpiono do głosowań nad projektami uchwał.

Za   nawiązaniem  współpracy  z  samorządami  Litwy  głosowali  wszyscy  obecni
radni.

UCHWAŁA  Nr XXIX.190.2018

stanowi w protokole stronę Nr 7.

Za przystąpieniem do projektu również głosowało 13 radnych.

UCHWAŁA  Nr XXIX.191.2018

stanowi w protokole stronę Nr 8.
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Ad.4.

Przechodząc  do  kolejnego  punktu  Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  udzieliła  głosu
Wójtowi Gminy.

Uzasadniając projekt Pan Tadeusz Tokarewicz stwierdził;
 Być  może  nastąpi  nawiązanie  współpracy  z  samorządami  Rosji.  Taka

możliwość istnieje. Dlatego patrząc perspektywicznie taka propozycja została
przedłożona. Nie będzie potrzeby zwoływania sesji jak dzisiaj.

 Może  będzie  możliwość  ubiegania  się  o  środki  na  drogi,  gdzie
dofinansowanie sięga 90%. 

Pani  Elżbieta  Irena  Kędyś  stwierdziła,  że  dobrze,  że  wybiegamy
w przyszłość. Podjęcie uchwały jest potrzebne.

Następnie po odczytaniu projektu poddała go pod głosowanie.
Uchwałę przyjęto 13 głosami.

UCHWAŁA  Nr XXIX.192.2018

stanowi w protokole stronę Nr 9.

Ad.5.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Tadeusz Tokarewicz  - Wójt Gminy
 Na najbliższej  sesji  będą dokonywane zmiany budżetu.  W związku z tym

obecnie przedstawię główne propozycje zmian.
 Chodzi  tu  głównie  ośrodki  na  przebudowę  drogi  Zubrzyca  Wielka  –

Minkowce. Są ujęte dwa etapy.  Radni  posiadają wniosek z PZD Sokółka.
Koszty są wysokie, lecz realizacja zadania konieczna.

 Podczas  posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  padały  zarzuty,  ze  nie  składamy
wniosków  o  dofinansowanie.  Do  sprawy  należy  podchodzić  realnie.
Możliwość  uzyskania  środków zależy  w dużej  mierze  od  wskaźnika  „G”
określającego dochody gmin.

Pani Anna Czeremcha – Skarbnik Gminy
 Przedstawiła  zakres  planowanych  zmian  oraz  realizowanych  zadań  w

załączniku inwestycyjnym do uchwały.

Głos zabierali:
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Pani Elżbieta Irena Kędyś

 Czy są środki na przebudowę drogi do Minkowiec?
 Dofinansowanie  z  budżetu  gminy  do  budowy  strefy  aktywności

w Szudziałowie wynosi 50% zadania. Jest to dużo. Czy nie można wykonać
w ramach programu rewitalizacji.

 Czy drzewa oznaczone na czerwono  pomiędzy Nowinką a Słójką zostaną
wycięte?

Pan Mariusz Łapiński
 Szudziałowo  jest  wizytówką  gminy.  Trzeba  więc  przeznaczyć  środki  na

budowę strefy aktywności.

Pan Jerzy Zbigniew Stasiewicz
 Było wypominanie dofinansowanie świetlicy w Wojnowcach.
 W sumie zależy to tylko od dobrej woli.

Pan Ryszard Ignatowicz
 Wymiana w remizie OSP Usnarz Górny nastąpiła dzięki mieszkańcom wsi.
 Wypowiedzi Pana Wójta na zebraniu wprowadzają ludzi w błąd. Żwir przez

ZGK jest pobierany z terenu Usnarza.

Pan Daniel Borowik
 Nie mam nic przeciw budowie strefy w Szudziałowie, ale dofinansowanie

jest za wysokie. Za kwotę 25 tys. można wykonać kawałek wodociągu.
 Czy będzie budowana wieża telefonii komórkowej w Wierzchlesiu?

Pan Michał Antoni Onoszko
 Czy jest szansa budowy drogi do Minkowiec jeszcze w tym roku?

Ad.6.

Odpowiadając na poruszone zagadnienia Pan Tadeusz Tokarewicz – Wójt Gminy
stwierdził między innymi:

 Fizycznie środki finansowe na przebudowę drogi do Minkowiec są. Chodzi
tylko o ich uruchomienie.  Pochodzą między innymi z faktu przesunięcia na
2019 rok modernizacji oczyszczalni ścieków.

 Budowa  świetlicy w Wojnowcach była możliwa w minionej kadencji. Dwa
razy składano wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na pozyskanie środków.
Podpisano  umowę  na  kwotę  300  tys.  złotych.  Nie  potrafiono
wygospodarować 150 tys.  złotych na wkład własny. Zakup pustaków oraz
magazynowanie  ich  mija  się  z  celem.  Roboty  można  zacząć  po
zabezpieczeniu  wydatków  i  wyłonieniu  wykonawcy  w  drodze  przetargu.
Przeznaczenie na ten cel funduszu sołeckiego było zwiększeniem wydatków.



6
 Radny  Ignatowicz  jest  jednocześnie  sołtysem.  Sołtys  jest  organizatorem

zebrań i organizatorem wykonania robót. Działka, o której radny wspomina
jest własnością prywatną.

 Z budową strefy aktywności wiąże się zagospodarowanie całości parku.
 Należy pamiętać o szeregu odcinkach dróg wymagających naprawy,  które

systematycznie naprawiamy.
 Z  informacji  uzyskanej  od  firmy  telekomunikacyjnej  wynika,  że

dokumentacja na budowę wierzy w Wierzchlesiu została przygotowana i jest
prawomocna. Pozostało tylko zorganizowanie przetargu na roboty.

 Termin  robót  drogowych  do  Minkowiec  będzie  zależał  od  szybkości
przeprowadzenia procedury przetargowej.

 Informuję,  że  została  powołana  przez  Wojewodę  Komisja  do  szacowania
szkód powstałych w plonach w wyniku suszy. Rolnicy mogą składać wnioski
na dokonanie szacunku.

 Prowadzone są prace projektowe na przebudowę mostu i  drogi od Nowinki
do  Słójki.  Drzewa  znajdują  się  zapewne  w  pasie  drogowym i  być  może
stanowią przeszkody.

Głos zabrała jeszcze Pani Elżbieta Irena Kędyś stwierdzając, że jesteśmy po
to aby dyskutować. Nie można się to nawzajem obrażać.

Ad.7.

Wobec  wyczerpania  porządku  dokonała  zamknięcia   XXIX nadzwyczajnej  sesji
Rady Gminy dziękując wszystkim za  udział.

 
Protokołował:  
 Jan Muciuś PRZEWODNICZĄCA

            Elżbieta Irena Kędyś 
 

 


